
 

 

 

Sint Pancras en de fusie 
 

Aanloop naar fusiebesluit 
Toen in 2015 de gemeente Langedijk zich ging oriënteren op haar toekomst, heeft de Dorpsraad 

daarover huis-aan-huis in Sint Pancras geënquêteerd. 

Een ruime meerderheid van de Pancrassers uitte zich voor fusie met Alkmaar. De resultaten van de 

enquête zijn gepubliceerd en gedeeld met de gemeenteraad. Toenmalig CvdK Remkes stelde in een 

paginagroot interview: “ Er zijn ook nog wel een paar partiële oplossingen denkbaar. Zo kun je apart 

kijken naar de toekomst van Sint Pancras.” 

Desondanks heeft Langedijk de voorkeur van de meerderheid van Sint Pancras steeds genegeerd. 

De wens om de keus van de inwoners te volgen staat eveneens in de visie die de Dorpsraad in 2018 

ter kennis bracht van gemeenteraad en Provinciale Staten.  Ook het visie-document werd door de 

Langedijker gemeenteraad genegeerd. 

Duidelijkheid na chaotische bijeenkomst 
Begin 2019 koos de gemeenteraad voor fusie met Heerhugowaard. Daarop startte de Dorpsraad een 

online petitie. Vrijwel direct steunden al 860 Pancrassers die petitie voor fusie met Alkmaar. Daarop  

organiseerde de gemeente een informatiebijeenkomst. Door onbekendheid was de opkomst gering 

en slechte regie zorgde voor chaotisch verloop en voortijdig einde. Een tweede bijeenkomst werd 

bittere noodzaak. In een overvolle zaal roerden de Pancrassers zich hevig. De meerderheid uitte zich  

luid en duidelijk tegen het gemeentelijk fusieplan. 

 

Vaag draagvlakonderzoek leidt tot overduidelijke petitie 
Na de bijeenkomsten liet de gemeente in Sint Pancras een draagvlakonderzoek uitvoeren. 

Zonneklaar bleek geen sprake van draagvlak van betekenis. Een magere 15% respondeerde positief 

over fuseren met Heerhugowaard, terwijl meer dan 60% het fusieplan niet steunde.  

Het verzoek van de Dorpsraad om in het onderzoek directe (ja/nee) vragen te stellen over 

fusiepartner Heerhugowaard is door Langedijk genegeerd. Dit negeren en de uitkomsten van het 

draagvlakonderzoek waren aanleiding voor de Dorpsraad om een petitie te organiseren. In de weken 

die volgden werd door vrijwilligers van de Dorpsraad op elke Pancrasser deurbel gedrukt. Het 

resultaat: een overgrote meerderheid van Pancrassers van 18 jaar en ouder steunt met een 

handtekening de petitie hun dorp met Alkmaar te laten samengaan. 

Bagatellisering zienswijze Dorpsraad 
De Dorpsraad heeft een deugdelijke onderbouwde zienswijze ingediend op het herindelingsontwerp. 

Daarin geeft zij aan dat de route voor Sint Pancras, na de Langedijker fusie, via een grenscorrectie 

samengaan met Alkmaar kan zijn. De Alkmaarse gemeenteraad gaf al eerder aan medewerking aan 

een dergelijke route te willen geven. 

In haar reactie op de zienswijze van de Dorpsraad serveert Langedijk de zienswijze af door te 

suggereren dat er slechts sprake is van achterstallig relationeel onderhoud. Daarmee wordt niet 

alleen de uitgebreide zienswijze van de Dorpsraad gebagatelliseerd maar ook, veel ernstiger, wordt 

de wens van de meerderheid van de Pancrasser bevolking geridiculiseerd. 
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